
 
 

J E G Y Z Ő K Ö N Y V 
 
 
Készült a Hajdúnánás Városi Önkormányzat Képviselő-testületének  
2018. szeptember 19-én - szerdán - du. 17,00 órakor megtartott   n y i l v á n o s  

üléséről. 
 
A képviselő-testület rendkívüli ülésének helye: a Hajdúnánási Közös 
Önkormányzati Hivatal Díszterme 
 
Jelen vannak a képviselő-testület rendkívüli ülésének megkezdésekor: Dr. Juhász 
Endre alpolgármester, Nagyné Juhász Krisztina, Szabóné Marth Éva, Papp Gáborné, 
Ötvös Attila, Kovács Zsolt, Tóth Imre, Dr. Éles András képviselők 
 
A rendkívüli képviselő-testületi ülésről távol maradt: Bódi Judit képviselő asszony 
 
A Hivatal részéről jelen vannak: Dr. Kiss Imre jegyző, Maginé dr. Csirke Erzsébet 
aljegyző, Kiss György a Közgazdasági Iroda irodavezetője, Dr. Szombati Ágnes, az 
Önkormányzati és Igazgatási Iroda irodavezetője, Jóna Imréné jegyzőkönyvvezető, 
Jenei László informatikus. 
 
Napirendi ponthoz meghívottként jelen volt még: 
 
az 1.) napirendi pont 
tárgyalásánál: 

Gyüre Anikó, a Hajdúnánási Óvoda 
intézményvezetője 

 
Dr. Juhász Endre alpolgármester úr köszöntötte a képviselő-testület tagjait, az 
ülésen megjelenteket. Elmondta, hogy Polgármester úr még nem érkezett meg, de az 
ülést megkezdjük, és ő is rövidesen csatlakozni fog hozzánk. Megállapította, hogy a 
képviselő-testület 8 fő jelenlétével határozatképes és azt megnyitotta. Javasolta, hogy a 
meghívó szerinti 2.) napirendi pont előterjesztését vegye le a testület a 
megtárgyalandók közül, tekintettel arra, hogy Segítséggel Élők Alapítványának 
képviselője a mai napon megtartott Egészségügyi és Szociális Bizottsági ülésén 
módosította kérelmét, mely szerint családi bölcsődét kívánnak indítani, így az 
elkészült előterjesztés megtárgyalása okafogyottá vált. A módosított kérelemről 
készült előterjesztést a testület egy másik ülésén tárgyalhatja meg.  
Megkérdezte, hogy az elhangzottakkal kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, 
megjegyzés. 
 
(Az ülésre Buczkó József képviselő úr megérkezett, így a testület 9 fővel folytatta 
tovább a munkáját.) 
 
Dr. Éles András képviselő úr javasolta, hogy a 4.) napirendi pont is kerüljön 
levételre. Indokként fogalmazta meg, hogy ezt az előterjesztést a bizottságok nem 
tárgyalták, gazdaságossági számítással alá nem támasztott. Egy ilyen horderejű kérdést 
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sokkal komolyabban kellene venni. Ez a téma többet ér. Véleménye szerint nem 
indokolja azt semmi sem, hogy ezt rendkívüli ülésen tárgyaljuk. 
 
Dr. Juhász Endre alpolgármester úr elmondta, hogy ez egy első körben történő 
megbeszélés kellene, hogy legyen, egy probléma megismerő előterjesztés, közös 
gondolkodásra hívó. Az előkészítők egy időkorlát nélküli megbeszélést kívántak 
kezdeményezni, a sok-sok kérdésekre tekintettel, ez plenáris ülésen nehézkes lenne. 
Ezek után szavazásra bocsátotta Dr. Éles András képviselő úr javaslatát, mely szerint a 
meghívó szerinti 4.) napirendi pont is kerüljön levételre. 
 
(A szavazásban 9 fő képviselő vett részt.) 
 
A képviselő-testület azt a javaslatot, mely szerint a meghívó szerinti 4.) napirendi pont 
kerüljön levételre 2 igen (Dr. Éles András, Papp Gáborné), 4 nem (Dr. Juhász Endre, 
Ötvös Attila, Szabóné Marth Éva, Tóth Imre) szavazattal és 3 tartózkodás mellett nem 
fogadta el.  
 
Dr. Juhász Endre alpolgármester úr ezek után szavazást rendelt el arról a 
javaslatról, mely szerint az elhangzott indok alapján a 2.) napirendi pont kerüljön 
levételre. 
 
(A szavazásban 9 fő képviselő vett részt.) 
 
A képviselő-testület a 2.) napirendi pont levételét - figyelembe véve Dr. Juhász Endre 
alpolgármester úr által elmondott indokot - 8 igen, 1 nem (Dr. Éles András) szavazattal 
– külön határozat hozatala nélkül – elfogadta.  
 
Napirendi pontok: 
 
1.) Előterjesztés a Hajdúnánási Óvoda (4080 Hajdúnánás, Magyar utca 104.) 

kérelméről 
Előadó: Szólláth Tibor polgármester 

 
2.) Előterjesztés az első világháború történelmi emlékeit őrző emlékművek 

rendbetételére, renoválására, helyreállítására és új emlékművek felállítására kiírt 
pályázat benyújtásáról Pályázat kódja: KKETTKK-CP-02 
Előadó: Szólláth Tibor polgármester 

 
3.) Előterjesztés a hajdúnánási közfoglalkoztatás átalakításához 

Előadó: Dr. Juhász Endre alpolgármester 
 
4.) Körkérdés 
 
Ezek után Dr. Juhász Endre alpolgármester úr jegyzőkönyv-hitelesítő személyére 
kért javaslatot. 
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Buczkó József képviselő úr Kovács Zsolt képviselő urat javasolta jegyzőkönyv-
hitelesítőnek. 
 
(A teremben levő Kovács Zsolt képviselő úr jelezte, hogy a felkérést elfogadja.) 
 
(A szavazásban 9 fő képviselő vett részt.) 
 
A képviselő-testület Kovács Zsolt képviselő urat, mint jegyzőkönyv-hitelesítőt  
8 igen szavazattal, 1 tartózkodással (Kovács Zsolt) - külön határozat hozatala nélkül - 
elfogadta. 
 
ELSŐ NAPIRENDI PONT TÁRGYALÁSA: Előterjesztés a Hajdúnánási Óvoda 
(4080 Hajdúnánás, Magyar utca 104.) kérelméről 
Előadó: Szólláth Tibor polgármester 
 
Dr. Juhász Endre alpolgármester úr köszöntötte Gyüre Anikó intézményvezetőt és 
megkérdezte, hogy a kérelmező kívánja-e a kérelmét indokolni. 
 
Gyüre Anikó intézményvezető asszony jelezte, hogy nem kívánja indokolni a 
kérelmét.  
 
Dr. Juhász Endre alpolgármester úr megkérdezte, hogy az előterjesztéssel 
kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, megjegyzés. 
 
Dr. Éles András képviselő úr megkérdezte, hogy kinek az ötlete volt a 2,5 évtől 
történő óvodai felvétel, ő vagy az elődje hirdette-e meg. 
 
Gyüre Anikó intézményvezető asszony válaszában elmondta, hogy az elődje tette ezt 
a javaslatot. 
 
Mivel az előterjesztéssel kapcsolatban további kérdés, észrevétel, megjegyzés nem 
volt, Dr. Juhász Endre alpolgármester úr szavazást rendelt el az előterjesztés 
határozati javaslatáról. 
 
(A szavazásban 9 fő képviselő vett részt.) 
 
A képviselő-testület a Hajdúnánási Óvoda (4080 Hajdúnánás, Magyar utca 104.) 
kérelméről készült előterjesztés határozati javaslatát 9 igen szavazattal elfogadta és az 
alábbi határozatot hozta: 
 
217/2018. (IX. 19.) számú Képviselő-testületi Határozat 
 

Hajdúnánás Városi Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy a  
Hajdúnánási Óvoda (4080 Hajdúnánás, Magyar utca 104.) engedélyezett 
létszámkeretét  
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2018. október 01. napjától 1 fő nevelő munkát segítő alkalmazott álláshellyel 
növeli.  
 
A fentiek végrehajtása után a Hajdúnánási Óvoda engedélyezett álláskerete  
2018. október 01. napjától 71 fő. 
 
Felkéri a polgármestert, hogy a Hajdúnánási Óvoda intézményvezetőjének 
értesítéséről gondoskodjon. 
  
Felelős:     Szólláth Tibor polgármester 
Határidő:  2018. szeptember 20. 

 
 Kovács Zsolt 
 jegyzőkönyv-hitelesítő 
 
 
(Gyüre Anikó intézményvezető asszony távozott a képviselő-testület üléséről.) 
 
MÁSODIK NAPIRENDI PONT TÁRGYALÁSA: Előterjesztés az első világháború 
történelmi emlékeit őrző emlékművek rendbetételére, renoválására, helyreállítására és 
új emlékművek felállítására kiírt pályázat benyújtásáról Pályázat kódja: KKETTKK-
CP-02 
Előadó: Szólláth Tibor polgármester 
 
Dr. Juhász Endre alpolgármester úr röviden ismertette az előterjesztés tartalmát, 
majd megkérdezte, hogy van-e kérdés, észrevétel, megjegyzés.  
 
Dr. Éles András képviselő úr elmondta, hogy a pénz nem érdekli, inkább az érdekli, 
hogy hányszor pályázunk még erre a térre. Legutóbb 800 eFt-ért tettük rendbe a 
sarkot, lassan nevetségessé válnak a folyamatos pályázgatásaink.  
 
Dr. Juhász Endre alpolgármester úr válaszában elmondta, hogy jelenleg szűkre 
szabott keretösszeg áll rendelkezésünkre. Sajnos önmagában azt a célt nem tudjuk 
elérni, hogy a teljes környezetet, a díszburkolatot is megújítsuk, illetve a szoborra is 
fordítsunk. Ennek a rész összegnek is örülnünk kell. A maga részéről kérte a határozati 
javaslat támogatását.  
 
Buczkó József képviselő úr a továbbiakban a szobor és környezetének történetét 
elevenítette fel. Kiemelve azt, hogy néhány évvel ezelőtt a szobor talapzata megújult, 
illetve azt, hogy a szobor állapota is nagyon romlik az évek során, még akkor is, ha az 
fémből készült. Többen emlékeznek arra, hogy a szobor környezete akkor az un. vörös 
térnek nevezett területen a rendszerváltás idején valósult meg. Ekkor még nagyon 
kevés volt a lehetőség a díszburkolat színbeli választására, szürke és vörös színek 
voltak. Elmondta még, hogy az az altalaj, amely a szobor környezetét jellemzi az is 
meglehetősen terhelt, többször felásták. Ennek következtében a díszburkolat 
megrepedt, összetört, balesetveszélyessé vált. Nagyon sajnálja, hogy a főtér 
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rehabilitációjakor nem fért bele annak felújítása. Meglátása szerint ennek a szakaszos 
megoldásnak is örülnünk kell. 
 
Dr. Éles András képviselő úr megjegyezte, hogy érti már, hogy a vörös szín nem 
tetszik, ezért kell állandóan hozzányúlni. Emlékeztetett arra, hogy annak idején az 
önkormányzat saját erejéből 40 eFt-ért rakatta le a díszburkolatot, pedig akkor még 
pályázat sem volt.  Ezek után a Városi Fürdő sikeres helyzetét elemezte.  
 
Dr. Juhász Endre alpolgármester úr emlékeztetett arra, hogy ő nem szakember, de 
nem a színről van szó, hanem arról, hogy töredezik, megreped a burkolat és 
balesetveszélyes. 
 
Dr. Éles András képviselő úr javaslata volt, hogy a testület 2,5 millió Ft 
keretösszeget a biztosítson a 2019 évi költségvetésben nyertes pályázat esetén a szobor 
környékének teljes rendezésére. 
 
Mivel az előterjesztéssel kapcsolatban több kérdés, észrevétel, megjegyzés nem volt, 
Dr. Juhász Endre alpolgármester úr szavazást rendelt el a módosító javaslatról. 
 
(A szavazásban 9 fő képviselő vett részt.) 
 
A képviselő-testület azt a módosító javaslatot, mely szerint nyertes pályázat esetén  
további 2,5 millió Ft keretösszeget a biztosítson a 2019 évi költségvetésben a szobor 
környezetének teljes rendezésére 7 igen szavazattal, 2 tartózkodással (Tóth Imre, 
Ötvös Attila) elfogadta. 
(Határozatba foglalva a szavazások végén.) 
 
Dr. Juhász Endre alpolgármester úr szavazást rendelt el az előterjesztés határozati 
javaslatáról. 
 
(A szavazásban 9 fő képviselő vett részt.) 
 
A képviselő-testület az első világháború történelmi emlékeit őrző emlékművek 
rendbetételére, renoválására, helyreállítására és új emlékművek felállítására kiírt 
pályázat benyújtásáról készült előterjesztés határozati javaslatát 9 igen szavazattal  
elfogadta: 
 
A lefolytatott szavazásokra tekintettel a képviselő-testület az alábbi határozatot hozta: 
 
218/2018. (IX. 19.) számú Képviselő-testületi Határozat 
 

I. Hajdúnánás Városi Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy 
jóváhagyja az Első Világháborús Centenáriumi Emlékbizottság megbízásából 
meghirdetett, „Az első világháború történelmi emlékeit őrző emlékművek 
rendbetételére, renoválására, helyreállítására és új emlékművek 
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felállítására” kiírt, KKETTKK-CP-02 kódszámú pályázat benyújtását a 
maximálisan pályázható 2.500.000,- Ft támogatási összeg erejéig. 

 
A pályázat a Hajdúnánás, Köztársaság téren található, 4953 hrsz-ú ingatlanon 
lévő I. Világháborús emlékmű rendbetételére, karbantartására és környezetének 
helyreállítására kerül benyújtásra. 

 
Felkéri a polgármestert, hogy a pályázat határidőre történő benyújtásáról és a 
szükséges intézkedések, nyilatkozatok megtételéről gondoskodjon. 

 
Felelős: Szólláth Tibor polgármester 
Határidő: 2018. szeptember 28. 
  

II. Hajdúnánás Városi Önkormányzat Képviselő-testülete úgy határoz, hogy nyertes 
pályázat esetében további 2,5 millió Ft keretösszeget a biztosít a 2019. évi 
költségvetésében a szobor környezetének teljes rendezésére. 
 
Felkéri a polgármestert, hogy a szükséges intézkedések megtételéről 
gondoskodjon. 

 
Felelős: Szólláth Tibor polgármester 
Határidő: 2019. január 31. - költségvetés tervezése 

    

 
 Kovács Zsolt 
 jegyzőkönyv-hitelesítő 
 
HARMADIK NAPIRENDI PONT TÁRGYALÁSA: Előterjesztés a hajdúnánási 
közfoglalkoztatás átalakításához 
Előadó: Dr. Juhász Endre alpolgármester 
 
Dr. Juhász Endre alpolgármester úr a napirendi pont megtárgyalása előtt 
megkérdezte, hogy a testület hozzájárul-e ahhoz, hogy ezen napirendi pont 
előterjesztését a testület időkorlát nélkül tárgyalja meg.  
Ezek után szavazást rendelt el a javaslatról. 
 
(A szavazásban 9 fő képviselő vett részt.) 
 
A képviselő-testület azt a javaslatot, hogy a hajdúnánási közfoglalkoztatás 
átalakításához napirendi pontot időkorlát nélkül tárgyalja meg a testület 6 igen, 2 nem 
(Dr. Éles András, Tóth Imre) szavazattal, l tartózkodással (Papp Gáborné) - külön 
határozat hozatala nélkül - elfogadta. 
 
Dr. Juhász Endre alpolgármester úr bevezetőjében elmondta, hogy a 2012. évben 
indult közfoglalkoztatás egy lehetőség volt a város lakossága és az önkormányzat  
számára. Ezzel a lehetőséggel mind a város, mind a lakosság élt. Az elmúlt időszakban 
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a városba kb. 4,5 milliárd Ft támogatás érkezett a közfoglalkoztatás keretében, 
amelyhez a város az elmúlt 6-7 év alatt fél milliárd Ft-ot tett hozzá. Ezek nagy 
összegek, amelyek megélhetést, foglalkoztatást jelentettek és bizonyos tevékenységek 
feléledését hozták, vásárlóerőt jelentettek a városban, és vagyonelemek valósultak  
meg. Most válaszút előtt állunk a leírtak szerint, de mindenki akár személyesen is 
tapasztalhatja a változásokat. Ebben a volumenben és összetételben a 
közfoglalkoztatási tevékenység tovább nem folytatható. Most mindent el tudunk látni, 
a fű le van nyírva, az állatok kapnak enni, a Jókai utcán javítjuk az épületeket, a 
Bocskai u. 79. is történik a lakások kialakítása. Látszik az, hogy  megfelelő 
szakemberhez sem tudunk jutni, sőt a meglévő szakemberek is az elsődleges 
munkaerőpiacra kerülnek ki, amely valójában a cél is. Most kell azt kialakítanunk, 
hogy ebből a tevékenységi körből mit tudunk megtartani, milyen nagyságrendben, 
milyen formában tudunk továbblépni, mert a jelenlegi helyzet tovább nem folytatható. 
Novemberben kell a következő évi közfoglalkoztatási pályázatot kidolgozni, 
benyújtani, mivel a mostani közfoglalkoztatás 2019. február 29-én lejár. Sok-sok 
kérdés, észrevétel hangozhat el, amelyet igyekszünk beépíteni az elkövetkezendő 
döntésekbe, de ehhez meg kell ismernünk a képviselők véleményét és egy közös 
gondolkodásra, közös felelősségre hívta fel a figyelmet. A döntéseinknek fontos 
következményei lesznek. Ha a hivatalnál marad a feladat egy része, akkor annak is 
lesznek következményei, ha a szociális szövetkezethez kerül, akkor azt a vonalat kell 
erősítenünk, jogilag, strukturálisan, szakember szempontjából és  a megfelelő kontrollt 
is ki kell dolgozni. 
Megkérdezte, hogy az előterjesztéssel kapcsolatban van-e kérdés, észrevétel, 
megjegyzés. 
 
Dr. Kiss Imre jegyző úr az elhangzottakat kiegészítette azzal, hogy amikor év elején 
aláírtuk és elkezdtük március l-től az idei évi közfoglalkoztatási programokat már azt 
követően a járási munkaügyi központok jelezték, hogy ebben a formában és 
támogatási mértékben kormányzati szándék szerint 2018 lesz az utolsó év. Ezt később 
a Belügyminisztérium és megerősítette. A nyár elején felvettük a kapcsolatot a 
Belügyminisztérium Támogatáskezelő Osztályával, akik a helyszínen rendszeresen 
ellenőrzik a közfoglalkoztatást és a szövetkezeti működést. Az elhangzottakat ők is 
megerősítették. Velük állítottuk össze azon időbeli ütemezést, amely segítség ahhoz, 
hogy a 2019. február 28-án befejeződő közfoglalkoztatási programok után az 
önkormányzat tudjon tovább tekinteni. Ezeket a döntéseket ennek az évnek a végén 
tanácsos meghozni. Ezért született meg az a javaslat, hogy a testület ismerje meg 
azokat a kondíciókat, amelyekkel működtetjük a közfoglalkoztatást, szerezzen 
tudomást azokról a problémákról is, amelyekről az ősz folyamán döntéseket kell 
hozniuk. 
 
Papp Gáborné képviselő asszony megkérdezte, hogy miért alpolgármester úr az 
előterjesztő, illetve miért nem rendes testületi ülésen tárgyaljuk ezt a napirendet, mi 
indokolja, miért sürgős, hogy rendkívüli ülésen tárgyaljuk. 
 
Dr. Juhász Endre alpolgármester úr válaszában elmondta, hogy azért került 
rendkívüli ülésre ez az előterjesztés, mert itt most sikerült az időbeli korlátot 
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megszüntetnünk, több lehetőségük van a képviselőknek. Ez most egy előzetes 
koncepció, közös gondolkodásra hívja a képviselőket. Az első kérdésre válaszolva 
elmondta, hogy az alpolgármester mindig azt a feladatot látja el, amivel a polgármester 
megbízza. Polgármester úr azzal indokolta a döntését, hogy ő talán túlságosan benne 
van ebben a szakmában, feladatban.  Az előterjesztés természetesen egyeztetésre került 
polgármester úrral. 
 
Dr. Éles András képviselő úr megkérdezte, hogy korábban az elmúlt 4 év alatt mikor 
szavazták meg egy napirendi pont időkorlát nélküli megtárgyalását, ismeretei szerint 
egyszer sem. A továbbiakban hiányolta, hogy nem szerepel az előterjesztésben 
legalább az az egy mondat, hogy felhívjuk a képviselők figyelmét, hogy ez előzetes 
munkaanyag és időkorlát nélkül kívánjuk megtárgyalni. 
 
Dr. Juhász Endre alpolgármester úr megjegyezte, hogy emlékezete szerint volt 
időkorlát nélküli napirendi pont tárgyalása, de a napirendre pontosan nem emlékszik. 
Elmondta még, hogy azt nem tudták előre, hogy az időkorlát nélküli tárgyalás 
megkapja a többségi szavazatot. Véleménye szerint ez a lehetőséget még inkább 
kinyitja a képviselők felé. 
 
Buczkó József képviselő úr szerint ez a téma mindenkit foglalkoztat és érint, a 
jelenlevő intézményvezetőket is. Az elmúlt 8-10 év alatt ennek a közfoglalkoztatásnak 
volt egy nagy felfutása, sok hasznos hozadéka a város egész területét tekintve. Látható, 
hogy mivel az ország jól teljesít, így a szakemberként is foglalkoztatható emberek 
átmentek az elsődleges munkaerőpiacra. Ez helyes, ez a rendje, de mi lesz tovább. 
Ezek után az általa vezetett intézmény - Móricz Pál Városi Könyvtár és Helytörténeti 
Gyűjtemény - jövőbeni lehetőségét elemezte létszám, szakemberek szempontjából. 
Elmondta még, hogy jövő év január 5-én távozik az intézmény éléről és ezért a testület  
figyelmébe ajánlotta, hogy a múzeumnál és a könyvtárban is  feltétlen szükséges lesz a 
létszámbővítés, a kinevezett státusz létrehozása, hiszen e nélkül súlyos alapvető 
működési problémákkal fog küzdeni az intézmény, nem fogja tudni ellátni a feladatát. 
Meglátása szerint ez a probléma előbb-utóbb minden intézménynél felszínre fog 
kerülni.  
 
Dr. Juhász Endre alpolgármester úr egyetértett képviselő úr hozzászólásával. 
Tudvalevő, hogy intézményeinknél több mint 50 fő közfoglalkoztatott van. 
Nyilvánvaló, hogy az ők tovább foglalkoztatására nem lesz lehetőségünk, illetve olyan 
végzettségű vagy képességű emberek kerülnek kiközvetítésre, akik nem tudják ezeket 
a feladatokat ellátni. Az előterjesztés ezzel a területtel nem tud foglalkozni, hiszen ez 
az intézményeknél keletkező probléma lesz, és azt ott kell megoldani. Nyilvánvaló, 
hogy az önkormányzat felelősséggel megérti az intézményei gondját és orvoslásában 
segít. 
 
Dr. Éles András képviselő úr hozzászólásában elmondta, hogy a felelősség 
megosztásában nem vesz részt. Elkötelezett felelősségvállaló volt, de most nem lesz 
az. Többször szóvá tette pl., hogy tartalékot kell képezni a költségvetésben a 
beruházásokra, kinevették. Az idő őt fogja igazolni. Amikor a közfoglalkoztatás 
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keretében beruházásokról volt szó, mindig elmondta, hogy ezt fenn kell majd tartani és 
az nem lesz olcsó, akkor is kinevették. Az ellenzéki képviselő javaslata annyit ér, mint 
amennyit elmondott. A felelősség az Önöké. Sajnálja, hogy egy tapasztaltabb ember 
véleményét nem hallgatják meg. Elmondta még, hogy meglátása szerint a hajdúnánási 
önkormányzat képtelen lesz működtetni a szociális szövetkezeteket, mert mindig neki 
kell beletenni a pénzt, mert a tulajdonostársak nem fognak veszteséges gazdálkodást 
finanszírozni. Néhány év múlva a tevékenységet és az eszközöket meghirdeti az 
önkormányzat bérbeadásra. Lesz rá jelentkező, az önkormányzat ugyan ráfizet, de 
megszabadul a feladattól. Ebben a teremben hangzott el, hogy a Tartósító és Építő 
Szociális Szövetkezet havi 1 millió Ft veszteséget termel, senki nem kérdezi meg, 
hogy mi lesz ennek a vége. Osztoznunk kell ennek a felelősségében? Még most sem 
tudja, hogy ezt a témát miért rendkívüli ülésen tárgyalják, és azt hallgatja, hogy a 
felelősség közös. Tudna segíteni, de nem volt rá szükség, most már ne is legyen, nem 
osztozik a felelősségben, de kritikus lesz.  
 
Dr. Juhász Endre alpolgármester úr megjegyezte, hogy jelen ülés közelít az 
informális testületi üléshez. Meggyőződése és nagyon sajnálja, hogy képviselő úr 
tapasztalatait nem osztja meg velünk, hiszen tudna segíteni. Arra kéri, hogy gondolja 
át a szavait és ossza meg a tapasztalatait.  
 
Szabóné Marth Éva képviselő asszony elmondta, hogy az elmúlt évek 
közfoglalkoztatási beszámolóiból mindannyian láttuk annak értékét, hasznát és 
elismertük a tevékenységet. Most abban kell gondolkodnunk, hogy azokból az 
értékekből mi tartható meg, mi működtethető. Ő inkább az értéket látja ebben és nem a 
hasznot. Nagyon sok érték teremtődött meg a közfoglalkoztatás folyamatában. 
Természetesen nem szabad ennek úgy működnie, hogy az önkormányzatot 
folyamatosan terhelje. Valóban meg kell néznünk a keretet és az értékek mentén 
végigmenni. Az igaz, hogy a közfoglalkoztatásban hiányosság, űr keletkezik. Ő 
intézményvezetőként arra törekedett, hogy ezek az emberek ne legyenek 
pótolhatatlanok, mindig kisegítő tevékenységet végeztek. Szerinte ez a helyes felfogás. 
A Nánás Pro Cultura Kft-nél is hasonló a helyzet, mint amit Buczkó József képviselő 
úr elmondott a saját intézményét illetően. Nagyon-nagyon fontos, hogy az általunk 
működtetett területekre stabil státuszú, szakképzett emberek kerüljenek a 
fenntarthatóságot tekintve. 
 
Dr. Juhász Endre alpolgármester úr elmondta, hogy a jelenlegi működésében a 
Tartósító és Építő Szociális Szövetkezet veszteséges. Ez vezette a város vezetését arra, 
hogy olyan pályázatot nyújtson be, amellyel ezen valamilyen módon változtatni tud, 
ezért is pályázták meg a mini vágóhidat. Tekintettel arra, hogy így lehet teljessé tenni a 
hús terméksorát. Ő a szövetkezet Felügyelő Bizottságának elnöke és nem boldog attól, 
amit lát. Akkor van esélye a szövetkezetnek, ha a vertikumot teljes egészében 
kiszélesítjük. Az ülés elején már elmondta, hogy a szociális szövetkezet jelen 
állapotában nem alkalmas arra, hogy ezt a tevékenységet fogadja, meg kell előtte 
erősíteni. A szövetkezet átvilágítása most történik, erre vár a Felügyelő Bizottság is. 
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Papp Gáborné képviselő asszony egyetértett Dr. Éles András képviselő úr 
hozzászólásának azon részével, hogy az ellenzék véleményére, javaslataira nem 
tartanak igényt, lekicsinylik, kinevetik. Ezt tapasztalták meg az elmúlt években. 
Egyetértett azzal, hogy az előterjesztést nem mi találtuk ki, hanem látjuk a kormányzat 
törekvéseit. Ha megnézzük a 2019 évi költségvetést már csak fele annyi összeget 
szánnak közmunkára, mint az előző években. Kényszerhelyzetben vagyunk, hiszen 
országosan is leépítik a közmunkát. Megnézte a foglalkoztatási adatokat országos és 
helyi szinten is, mely folyamatosan januártól kezdődően csökken. 1996-tól követte a 
közmunkát, akkor 100 fő körül volt a létszám és még tisztességes bért kaptak a 
dolgozók, de akkor még működött a segély intézménye is. Az a törekvés, hogy segély 
helyett esélyt kapjanak, nagyon jó volt. Nagyon sok értékteremtés történt. Nagyon-
nagy hátránya van a közmunkának, amelyről senki sem beszél és ez szociológiai-
társadalmi probléma. A közmunka eszköze volt a társadalom újra rétegződésének. Ez 
úgy történt, hogy a közmunkás bért egyre lejjebb csökkentették. Most egy közmunkás 
51 eFt-ot kap, amelyből nem lehet megélni. A közmunkaprogramban olyan emberek is 
részt vesznek, akik betegek, valamilyen módon egészségkárosodottak, és nem 
várhatunk el tőlük teljes értékű munkát. Ezek után a szalmafonás tradíciójáról beszélt, 
amely háziipari jellegű, jövedelem kiegészítés, abból megélni nem lehet. Hiányolta az 
előterjesztésből a Kendereskerti tevékenységet. Számára elfogadhatatlan, hogy valaki 
az önkormányzatnál és a szociális szövetkezetnél is dolgozik. Végezetül a nagy értékű 
tárgyi eszközök további sorsáról érdeklődött. Aggodalma, hogy hogyan lehet úgy 
véghezvinni az előterjesztésben szereplő feladatokat, elvégezni az átalakításokat, hogy 
az egyéni és a magánérdek alatta maradjon a közösség, az önkormányzat, a város 
érdekének.  
 
(Az ülésre Szólláth Tibor polgármester úr megérkezett, így a testület 10 fővel folytatta 
tovább a munkáját.) 
 
Dr. Juhász Endre alpolgármester úr teljesen egyetértett képviselő asszony utolsó 
mondatával. Az elhangzottakra reagálva megemlítette, hogy az ellenzéki képviselők 
véleményét figyelembe veszik, sajnálja, hogy ők ezt nem így élik meg. Példaként 
említette a lakásrendelet megalkotását, bérlakások kiadását vagy a szociális rendelet 
megalkotását. Ezen alkalmakkor együtt dolgoztak, nagyon tevékenyen és 
konstruktívan tudtak együtt dolgozni. Elmondta még, hogy az adminisztrációban részt 
vesz, és nem múlik el úgy egy hét, hogy 3-4 fő ki ne kerülne az elsődleges 
munkaerőpiacra. Kerülnek be ugyan helyettük, de sajnos olyan rehabilitációra szoruló 
emberek, akiket elutasítani nem tudnak, de egyre kevesebb helyen tudják használni. Ez 
a jövőre nézve is egy kihívás. Abban egyetértenek, hogy a háziipari tevékenység csak 
kiegészítő tevékenység lehet. A Kendereskertről valóban külön nem esett szó, ezért 
elnézést kért, de az ott folyó munkára mindannyian büszkék lehetünk. Az, hogy 
átmenet és az eszközök átadása korrekt legyen haszonkölcsön szerződéseket kell 
kötnünk, az ellenőrzéseket fenn kell tartanunk és ugyancsak ellenőriz a 
Belügyminisztérium is.  
 
Nagyné Juhász Krisztina képviselő asszony csatlakozott Buczkó József képviselő úr 
és Szabóné Marth Éva képviselő asszony hozzászólásának azon részéhez, mely szerint 
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nagyon hasznos ez a program és jó, hogy eljutottunk idáig. Véleménye szerint azonban 
nem olyan rossz a helyzet. A továbbiakban arról beszélt, amikor elkezdődött ez a 
program és Budapesten tartottak a szakemberek számára tájékoztatót. Elmondta még, 
hogy többféle kísérlet volt az elhelyezkedésre, pl. Út a munkához, a Segítő Kezek, 
ahol diplomás emberek is dolgoztak. Papp Gáborné képviselő asszonytól elhangzott a 
társadalom újrarétegződése, igen, ez így van, és elhangzott a bér összege is. 
Véleménye szerint sokan kényelemből választják ez a bért. Elmondta, hogy a 
Dunántúlon már nincsenek közfoglalkoztatottak, elmentek dolgozni. Ott az a 
probléma, hogy az önkormányzatok nem tudják a feladatokat elláttatni. Magasabb 
bérben, illetve státuszteremtésben gondolkodnak. Szociálpolitikából az lenne a lényeg, 
hogy elindultunk ezen a jó úton bevezetjük az embereket a munkavilágába, majd az 
elsődleges munkaerőpiacra. Előbb azonban kicsit megtámogatjuk GINOP, TIOP, 
továbbképzés.  Annak látja a veszélyét, hogy nem lesz olyan, aki a közfoglalkoztatotti 
munkát ellássa. A végeredménynek annak kellene lennie, hogy a közfoglalkoztatás 
összezsugorodjon és minél kevesebb embert foglalkoztasson, olyanokat, akik nem 
tudják megállni a helyüket az elsődleges munkaerőpiacon, illetve olyan feladatokat 
láttassunk el velük, amelyhez szaktudás nem szükséges. A városvezetésnek nehéz lesz 
a feladata a fenntartást tekintve a megmaradó munkaerővel. 
 
Dr. Juhász Endre alpolgármester úr megköszönte képviselő asszony hozzászólását. 
Nagyon fontos az, hogy az értékteremtő tevékenységet átmentsük és tovább 
működtessük. Ez valóban nagy kihívás lesz. 
 
Dr. Éles András képviselő úr megjegyezte, hogy az elhangzott hozzászólások nagyon 
korrektet és kulturáltak voltak. Jóval mélyebben érintették azokat a problémákat, 
amelyekről már régen beszélni kellett volna. Tudvalevő volt, hogy ez a rendszer meg 
fog változni, nem lesz rá több pénz. Elmondta még, hogy a teljes foglalkoztatás nem 
fog tudni megvalósulni, mivel az emberek 4 %-a alkalmatlan a munkavégzésre. Külön 
értékesnek ítélte Papp Gáborné és Nagyné Juhász Krisztina képviselő asszony 
hozzászólásait. Ezek után megismételte, hogy az ő véleményére nem kíváncsiak, ezért 
nem osztozik a felelősségben. Mivel ő sem kíváncsi polgármester úr véleményére, 
ezért távozik.  
 
(Az ülésről Ötvös Attila képviselő úr és Dr. Éles András képviselő úr távozott, így a 
testület 8 fővel folytatta tovább a munkáját.) 
 
Papp Gáborné képviselő asszony megjegyezte, hogy alpolgármester úr említette azt, 
hogy nagyon jól tudnak együttdolgozni. Ez igaz, de csak addig, amíg egyet értenek 
egy témában nagyon jól tudnak együttműködni, de ha ellenvetésük, más véleményük 
van az együttműködés egyoldalúan megszakad. Nagyné Juhász Krisztina képviselő 
asszony említette, hogy nagyon sokan a közmunkát a kényelem miatt választják. 
Biztos van ilyen is, de ez a dolog összetettebb. Elhangzott, hogy máshol milyen a 
helyzet, de nekünk itt Hajdúnánáson kell egymásért felelősséget vállalnunk és helyben 
kell megoldanunk a problémáinkat.  
Dr. Juhász Endre alpolgármester úr a közmunkás bérrel kapcsolatban elmondta, 
hogy Hajdúnánásnak a közmunka programban való részvételét sikeresnek ítélik a 
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hivatalos szervek, az ország első 30-ban benne vagyunk. Ebben nem titok rejlik, 
hanem nagyon sok ember nagyon sok munkája. Benne van az is, hogy az 
önkormányzat azokat az embereket, akik többet nyújtanak a minimumnál ebben a 
programban külön bérrel, jutalommal támogatta. Tehát Hajdúnánáson nemcsak az  
51 eFt-ot keresik, hanem szorgalmas munkával többet is kaphattak. Az ellenzéki 
képviselőkkel való együttműködéssel kapcsolatban elmondta még, hogy a felelősség 
mindig a döntéshozóké. Valamilyen döntést mindig kell hoznunk és van, hogy kisebb-
nagyobb mértékben veszik figyelembe az ellenzéki képviselők véleményét. 
 
Szabóné Marth Éva képviselő asszony megjegyezte, hogy 12 évig volt ellenzéki 
képviselő és egyszer sem vették figyelembe a véleményét, sőt kemény dorgálást 
kapott, ha másképp nyilvánított véleményt. Meglátása szerint most igyekeznek 
figyelembe venni az ellenzéki képviselők véleményét. A közfoglalkoztatással 
kapcsolatban az általa vezetett intézménybeli helyzetről mondta el, hogy van olyan jó 
munkaerő, akinek a szakmunkásbérig egészíti ki a fizetését mivel nincs státusza. Van 
olyan, akit a lelkiség miatt foglalkoztatnak, de olyan is van, aki jó szakember, sok 
szakmával rendelkezik, elment munkahelyre, de már szeretne az intézménybe 
visszamenni. Meglátása szerint a városban az évi 500 millió Ft-ból státuszokat kell 
teremteni a jó szakemberek számára, véleménye szerint ebben kellene gondolkodnunk 
a jövő évi költségvetés tervezésekor. 
 
Dr. Juhász Endre alpolgármester úr elmondta, hogy az intézményi 
közfoglalkoztatás visszaszorulását is figyelembe kell venni a jövő évi költségvetés 
tervezésekor. Azzal nem értett teljesen egyet, hogy az ellenzéki képviselők véleményét 
nem fogadják el. Ő is volt ellenzéki képviselő azonban jelenlétük, megszólalásuk 
akkor is hat, amikor azt nem fogadják el a konkrét döntésben. Véleménye szerint a 
véleményük későbbiekben valahol mindig meg tudott jelenni. 
 
Nagyné Juhász Krisztina képviselő asszony kérése volt, hogy a következő 
előterjesztés elkészítésekor a lehetséges modellben jobban ki kellene bontani az 
ágakat. Erősíteni kellene azt, hogy a közfoglalkoztatás átmeneti jellegű, nem végleges. 
A szociális szövetkezetbe való bejutás során milyen segítséget kapnak, 
közfoglalkoztatásból kerülnek oda vagy álláshirdetések útján. Ez is egy fontos kérdés 
az értékek fenntartásához, illetve a szakemberhez jutáshoz. 
 
Dr. Juhász Endre alpolgármester úr elmondta, hogy külön kell választani a szociális 
szövetkezetet a közfoglalkoztatástól. Itt már a munka törvénykönyve a mérvadó. A 
szociális szövetkezetbe olyan tevékenységeket kell átvinni, illetve megtartani, amelyek 
lehetőséget adnak arra, hogy ott működtetve legyenek. A szövetkezetnek meg kell adni 
azt a lehetőséget, hogy olyan munkaerőt vegyen fel, amellyel ezt tudja biztosítani. A 
szövetkezet természetesen lehet közfoglalkoztató, mint bármely más intézmény.  
 
Szólláth Tibor polgármester úr elmondta, hogy ő próbál most egy kicsit kívülről 
rátekinteni erre a témára, hiszen túl sokáig volt közel a közfoglalkoztatáshoz. 
Véleménye szerint a közfoglalkoztatás betöltötte a szerepét. Nyilvánvaló volt az már a 
2015-2016 években, hogy ez lesz a következő időszak. Pontosan látszik, hogy 2019 
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márciusági meg kell hoznunk a döntéseinket. Kérte a képviselő-testület tagjait, hogy 
adjanak ehhez iránymutatást. Értékünk van bőven, amelyet meg kell őriznünk. 
Elmondta még, hogy pl. a városüzemeltetés az elmúlt 6-7 évben teljesen 
közfoglalkoztatási alapra épült. Ha nem lett volna ez a program, akkor is kellett volna 
városüzemeltetésre költenünk, de azt vállalkozóval tudtuk volna megoldani. A 
közfoglalkoztatás fő vonala mindig az volt, hogy az embereket visszaintegráljuk a 
munka világába, illetve munkaképes állapotban tartani az elsődleges munkapiacról 
kiesetteket. Az is igaz, hogy 4-5 % munkanélküliség mellett valósul meg a teljes 
foglalkoztatottság. A maga részéről mindenki véleményére kíváncsi és számít is rá. 
Köszöni a képviselők konstruktív hozzáállását ehhez a témához.  
 
Mivel az előterjesztéssel kapcsolatban további kérdés, észrevétel, megjegyzés nem 
volt, Dr. Juhász Endre alpolgármester úr szavazást rendelt el az előterjesztés 
határozati javaslatáról. 
 
(A szavazásban 8 fő képviselő vett részt.) 
 
A képviselő-testület a hajdúnánási közfoglalkoztatás átalakításához készült 
előterjesztés határozati javaslatát 7 igen, 1 nem (Papp Gáborné) szavazattal elfogadta 
és az alábbi határozatot hozta: 
 
219/2018. (IX. 19.) számú Képviselő-testületi Határozat 
 

Hajdúnánás Városi Önkormányzat Képviselő-testülete megismerte és elfogadta a 
2019. évi közfoglalkoztatás hajdúnánási helyi rendszerének tervezett 
átalakításához készített előterjesztést. 
 
 

Felkéri a polgármestert, hogy az átalakításhoz szükséges további döntések 
meghozatalához az előterjesztéseket terjessze a képviselő-testület elé. 
 
 
Felelős: Szólláth Tibor polgármester 
Határidő:  folyamatos 

 
 Kovács Zsolt 
 jegyzőkönyv-hitelesítő 
 
Szólláth Tibor polgármester úr a szavazás után tájékoztatta a képviselő-testület 
tagjait, hogy megérkezett a Tungsram Ingatlan Kft. levele. Tudvalevő, hogy legalább  
4 évig arról szóltak a tárgyalások, hogy a szennyezéssel nem érintett területet a GE 
átadja és mindig hangsúlyozta, hogy ahol beavatkozások történtek, az GE tulajdonban 
marad. A telephelynek új tulajdonosa van a Tungsram cégcsoport. A cégcsoport 
közölte, hogy egy csomagként tekint az ingatlanra és úgy kívánja értékesíteni, hogy 
benne van a kármentesítéssel terhelt terület is, és kérték, hogy tegyünk ajánlatot. Mi 
azt az álláspontot képviseltük, hogy fenntartjuk a 30 millió Ft-os vételi ajánlatot és 
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kérünk 360 millió Ft kockázati fedezetet, amiből biztonságosan lehet a kármentesítést 
folytatni. Ez számukra túlzó és nem fizetnek semmit sem, hanem 150 millió Ft-ot 
kérnek a telekért és hivatkoznak arra is, hogy betelepül a BMW gyár és a térségben fel 
fognak menni az ingatlanárak. Ez történt egy hete. A mostani levélben az szerepel, 
hogy fizetni nem kívánnak és 100 millió Ft-ot szeretnének kapni az ingatlanért. Van 
egy 500 millió Ft-os nyert pályázatunk és egy „A” és „B” tervünk. Most a „B” terv 
lehetőségét kell, hogy körbejárjuk. 
 
 
 
Mivel több kérdés, észrevétel nem volt, Dr. Juhász Endre alpolgármester úr 
megköszönte a végzett munkát és a képviselő-testület rendkívüli nyilvános ülését   
du. 18,45 órakor bezárta. 
 
 
 

kmft. 
 
 
 
 Szólláth Tibor      Dr. Kiss Imre  
  polgármester            jegyző 
 
 
 
 

Kovács Zsolt 
jegyzőkönyv-hitelesítő 

 
 
 
 
 
      
 


